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ACTA DEL PLENARI NÚM. 20 

 PLENARI DEL CONSELL DEL DISTRICTE DE GRÀCIA 

SESSIÓ ORDINÀRIA 

1 de desembre de 2022 

Presidida per l’Im. Sr. Ferran Mascarell i Canalda, president del Consell Municipal del Districte, i en presència 
de l’Im. Sr. Eloi Badia Casas, regidor del Districte, se celebra a la Sala d’Actes de la seu del Districte de Gràcia 
la sessió ordinària del Consell Plenari del Districte de Gràcia, corresponent a la data a dalt indicada. 

Hi són presents els consellers i les conselleres: 

Grup municipal de Barcelona en Comú:  
Sra. Judith Calabria Cortecans 
Sra. Àngels Tomás Gonzalo 
Sr. Jordi Farriol Fonoll 
Sra. Cristina Carrera Viñoles 
Sr. Yusef Quadura Izquierdo 

Grup municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya:  
Sra. Núria Pi Martínez 
Sra. Olga Hiraldo Martí 
Sr. Guillem Roma Batlle 
Sr. Miquel Colomé Ferrer 
Sr. Marc Bosch Matas 

Grup municipal de Junts per Catalunya: 
Sra. Berta Carnicer Martí 
Sr. Jordi Folch Romaní 
Sra. Mª del Carmen Lleó Ribal 

Grup municipal del Partit Socialista de Catalunya:  
Sr. Alberto Lacasta Huelin 
Sra. Mercè Saltor Guinjoan 

Grup municipal de Ciutadans:  
Sr. Luis Calonge Coch 

Grup municipal de Valents: 
Sr. Jordi Daura Molins 

Inici de la sessió a les 18:02 hores. 
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DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ 

1. Aprovació de l’acta de la sessió ordinària de 5 d’octubre de 2022. 
 

S'aprova per unanimitat dels membres de tots els grups municipals. 

PART INFORMATIVA 

 
2. Despatx d’ofici 
 
Intervenen:  Sr. Jordi Daura Molins (Valents) i Sr. Jordi Farriol Fonoll (BC). 
 
Es té per informat. 
 
2Bis. Cartipàs. Presa de possessió del nou conseller de Ciutadans, Sr. Luis Calonge Coch. 
 
S’informa que per Decret d’Alcaldia de data 1 de desembre de 2022 el senyor Luis Calonge Coch ha estat 
nomenat conseller del Districte de Gràcia del Grup Municipal de Ciutadans. 
 
Acomplerta la formalitat prevista en el Reial Decret 707/1979, de 5 d’abril, pel qual es regula la fórmula de 
jurament en la presa de possessió de càrrecs i funcionaris públics, el senyor Calonge  pren possessió del 
càrrec de conseller del Districte de Gràcia, en presència de l’Im. Sr. Ferran Mascarell i Canalda, president del 
Consell Municipal del Districte, i davant la secretària delegada del Districte de Gràcia. 

 
El president del Consell Municipal del Districte dedica unes paraules de comiat al conseller sortint, Sr. Arturo 
Carrasco García. 
 
Es té per informat. 
 
3. Informe del regidor  
 
Intervenen: l’Im. Sr. Eloi Badia Casas (Regidor), Sr. Jordi Daura Molins (Valents), Sr. Luis Calonge Coch (C’s), 
Sra. Mª del Carmen Lleó Ribal (JxCat) i Sra. Olga Hiraldo Martí (ERC). 
 
El Regidor del Districte exposa l’informe i els portaveus dels grups municipals fan la seva rèplica.  
 
 

PART DECISÒRIA 

 
PROPOSTES D’ACORD 
 
4. Informar favorablement, d’acord amb el disposat a l’article 23.2.f) de la Carta Municipal de Barcelona, 

l’aprovació inicial del Pla especial per establir el tipus d’equipament dels edificis situats als carrers 

Providència 77 i Argentona 14, promogut per Fundació Maria Raventós. 

Intervenen:  Sr. Jordi Farriol Fonoll (BC),  Sr. Jordi Daura Molins (Valents), Sr. Luis Calonge Coch (C’s), Sra. Mª 
del Carmen Lleó Ribal (JxCat) i  Sr. Guillem Roma Batlle (ERC). 
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S’aprova amb els vots favorables de BC, PSC, ERC, JxCat i Valents i amb l’abstenció de C’s. 
 
 5. Informar favorablement, d’acord amb el disposat a l’article 23.2.f) de la Carta Municipal de Barcelona, 

la proposta de pressupost de l’Ajuntament de Barcelona per a l’any 2023.  

Intervenen:  Sra. Judith Calabria Cortecans (BC),  Sr. Jordi Daura Molins (Valents), Sr. Luis Calonge Coch (C’s), 
Sra. Mª del Carmen Lleó Ribal (JxCat) i  Sr. Miquel Colomé Ferrer (ERC). 
 
S’aprova amb els vots favorables de BC i PSC,  amb l’abstenció d’ERC i  amb els vots desfavorables de JxCat,  
C’s i Valents. 

Les propostes d’acord corresponents als punts 6 a 8 de l’Ordre del dia es tracten 

conjuntament i es voten per separat. 

6. Proposar la denominació Plaça de la Farigola a la plaça coneguda com a plaça Farigola al barri de 

Vallcarca (entre els carrers de la Farigola, Calendau i Gustavo Bécquer) i elevar la proposta a la Ponència de 

Nomenclàtor.  

Intervenen:  Sra. Àngels Tomás Gonzalo (BC),  Sr. Jordi Daura Molins (Valents), Sr. Luis Calonge Coch (C’s), Sr. 
Jordi Folch Romaní (JxCat) i Sr. Guillem Roma Batlle (ERC). 
 
S’aprova amb els vots favorables de BC, PSC, ERC, JxCat i Valents i amb el  vot desfavorable de C’s. 

7. Proposar la denominació Jardins Margaret Michaelis als jardins actualment coneguts com Jardins d’Anna 

Piferrer i elevar la proposta a la Ponència de Nomenclàtor.  

Intervenen:  Sra. Àngels Tomás Gonzalo (BC),  Sr. Jordi Daura Molins (Valents), Sr. Luis Calonge Coch (C’s), Sr. 
Jordi Folch Romaní (JxCat) i Sr. Guillem Roma Batlle (ERC). 
 
S’aprova amb els vots favorables de BC, PSC,  ERC i JxCat, amb l’abstenció de Valents i  amb el  vot 
desfavorable de C’s. 

8. Proposar la denominació Plaça Wanda Morbitzer a la plaça de Flandes i elevar la proposta a la Ponència 

de Nomenclàtor, i elevar la proposta a la Ponència de Nomenclàtor. 

Intervenen:  Sra. Àngels Tomás Gonzalo (BC),  Sr. Jordi Daura Molins (Valents), Sr. Luis Calonge Coch (C’s), Sr. 
Jordi Folch Romaní (JxCat), Sr. Guillem Roma Batlle (ERC) i l’Im. Sr. Ferran Mascarell i Canalda, que llegeix la 
intervenció –presentada fora de termini- per la Sra. Elisabet Gaspar en relació a aquest punt. 
 
S’aprova amb els vots favorables de BC, PSC, ERC, JxCat i Valents i amb el  vot desfavorable de C’s. 
 
 

PART D’IMPULS I CONTROL 

 
PROPOSICIONS/DECLARACIONS DE GRUP  

Les proposicions corresponents als punts 9 i 10  de l’Ordre del dia s’acumulen i es tracten 

conjuntament. Es voten per separat. 
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9.- Del Grup municipal d’ERC 

En Miquel Colomé i Ferrer, en la seva qualitat de Conseller del Grup Municipal d'Esquerra Republicana al 
Districte de Gràcia exposa: 

 
- Atès que el dia 11/11/22 l’alcaldessa Ada Colau va aturar el trasllat del Mercat de l’Estrella als jardins 

del Baix Guinardó tal com havien proposat els tècnics municipals i l’Institut Municipal de Mercats de 
Barcelona el març del 2022; 

 
- Atès que des de l’octubre del 2021 es coneixien filtracions d’aigua que aconsellaven, en un primer 

moment, el trasllat amb caràcter d’urgència del Mercat de l’Estrella, provocant una alarma social 
sobre la seguretat del mercat; 

 
- Atès que durant aquest darrer any s’han tancat parades i no s’han renovat amb l’expectativa del 

trasllat del Mercat de l’Estrella, ocasionant un perjudici econòmic i un deteriorament en la imatge del 
mercat; 
 

D'acord amb el que estableixen els articles 64.1, 98 i 99 del Reglament Orgànic Municipal, i l’article 35 del 
Reglament intern d’organització i funcionament del Districte de Gràcia formula la següent: 
 

PROPOSICIÓ 

 
Que el govern del Districte de Gràcia es comprometi a: 

 
1. Instar a l’Ajuntament de Barcelona a designar, abans del 15 de desembre i d’acord amb els 

paradistes, un emplaçament definitiu i irrevocable del Mercat provisional de l’Estrella. 
 

2. Instar a l’Ajuntament de Barcelona a traslladar el Mercat de l’Estrella a l’emplaçament definitiu 
durant el primer semestre del 2023. 

 
Intervenen: Sr. Miquel Colomé Ferrer (ERC) i Sr. Jordi Folch Romaní (JxCat) -ponents-, Sr. Jordi Daura Molins 
(Valents), Sr. Luis Calonge Coch (C’s) i Sr. Alberto Lacasta Huelin (PSC). 

S'aprova per unanimitat dels membres de tots els grups municipals. 

10.- Del Grup municipal de JxCat 

Jordi Folch en la seva condició de Conseller del Grup Municipal de Junts per Catalunya al Districte Gràcia,  
actuant en el seu nom i representació, manifesta que: 
 

• Atès que l’informe tècnic elaborat per l’Institut Municipal de Mercats s’exposa la necessitat 
urgent de reubicar el Mercat de l’Estrella.  

• Atès els problemes estructurals que té el Mercat de l’Estrella a causa de les filtracions d’aigua.  
• Atès que en el Mercat de l’Estrella hi ha més d’una trentena de comerços. 
• Atès que la previsió de trasllat del Mercat de l’Estrella era pel primer trimestre del 2023 i es va 

endarrerir per finals d’estiu del 2023. 
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• Atès que el dia 11 de novembre del 2022 l’alcaldessa de l’Ajuntament de Barcelona, Ada Colau, 
va anunciar la paralització del trasllat del Mercat de l’Estrella als Jardins del Baix Guinardó. 

• Atès que els problemes estructurals estan provocant una baixada d’activitat comercial al Mercat 
de l’Estrella. 

• Atès el malestar i incertesa que ha provocat la decisió de l’alcaldessa a l’Associació de venedors 
del mercat de l’Estrella. 

 
Per aquest motiu i d’acord amb el que estableixen els articles 55 i 64.3 del Reglament Orgànic Municipal, 
formula la següent: 
 

PROPOSICIÓ 
 
Que el regidor i el govern del districte de Gràcia garanteixin, en el termini de 15 dies.  
 

1. Que l’Alcaldessa Ada Colau convoqui una reunió amb l’Associació de Venedors del Mercat de 
l’Estrella per tal de donar les explicacions que el mercat consideri oportunes en referència a la 
paralització del trasllat. 

2. Que amb l’aprovació de l’Institut Municipal de Mercats, la regidora Montserrat Ballarín i Mercat de 
l’Estrella, l’alcaldia trobi un nou emplaçament pel Mercat en la major brevetat possible i que 
garanteixi que el trasllat es durà a terme segons el calendari previst.  

3. Que s’habiliti un canal de interlocució directe amb l’alcaldessa Ada Colau, la regidora Montserrat 
Ballarín i l’Associació de venedors del mercat de l’Estrella. 

4. Que des de l’àrea de comunicació de l’Ajuntament de Barcelona es faci un comunicat oficial exposant 
al resolució dels punts anteriors. 

 
Intervenen: Sr. Miquel Colomé Ferrer (ERC) i Sr. Jordi Folch Romaní (JxCat) -ponents-, Sr. Jordi Daura Molins 
(Valents), Sr. Luis Calonge Coch (C’s) i Sr. Alberto Lacasta Huelin (PSC). 

S'aprova per unanimitat dels membres de tots els grups municipals. 

11.- Del Grup municipal de C’s 

Arturo Carrasco García, Conseller Portaveu del Grup Municipal de Ciutadans al districte de Gràcia, actuant en 
el seu nom i en representació, exposa: 
 

• Atesa la vulnerabilitat social creixent dels graciencs derivada de la situació econòmica. 
• Atès que la demanda d’ajut alimentari ha crescut en un 99% en el districte de Gràcia, un dels 

districtes amb pitjor evolució. 
• Atès l’augment constant en els últims anys en indicadors com el nombre d’àpats servits per les 

institucions i organitzacions socials de la ciutat o el nombre d’ajuts econòmics demanats en 
aquest marc. 

 
D'acord amb el que estableixen els articles 64, 98 i 99 del Reglament Orgànic Municipal, i el Reglament intern 
d’organització i funcionament del Districte de Gràcia formula el següent: 
 

PROPOSICIÓ 
 
Reforçar l’assignació econòmica de forma extraordinària pel restant de 2022 i 2023 en el marc del districte 
de Gràcia en els programes d’ajuts a la alimentació desplegats per les institucions públiques municipals i 
organitzacions socials i s’equipari a l’augment de la demanda d’ajuts al districte. 
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Intervenen: Sr. Luis Calonge Coch (C’s) –ponent-, Sr. Jordi Daura Molins (Valents), Sra. Mª del Carmen Lleó 
Ribal (JxCat), Sr. Marc Bosch Matas (ERC) i Sr. Yusef Quadura Izquierdo (BC). 

S'aprova amb els vots favorables de C’s i Valents i amb les abstencions de BC, PSC, ERC i JxCat. 

12.- Del Grup municipal de Valents1 

Jordi Daura Molins, Conseller-Portaveu del Grup Municipal de Valents al Districte de Gràcia, actuant en el 
seu nom i representació, d’acord amb el que estableix el Reglament Orgànic Municipal i les Normes 
Reguladores del funcionament dels Districtes, manifesta: 
 

• Atès que la Direcció de Drets dels Animals de l’Ajuntament de Barcelona, el passat més de maig, 
va elaborar un pla d’acció 2022-2023 per reduir l’habituació de porcs senglars en algunes zones 
de la ciutat i disminuir el volum d’incidències que generen. 

• Atès que aquest pla contemplava, inicialment, prioritzar accions en els districtes de Sarrià Sant-
Gervasi, Gràcia, Horta-Guinardó i Nou Barris. 

• Atès que l’ajuntament va considerar, finalment, que aquestes accions no s’havien de prioritzar al 
districte de Gràcia. 

• Atès que els experts avisen que Barcelona pateix una plaga de senglars. Al mateix temps avisen 
que la caça per si sola no soluciona el problema. 

• Atès que els veïns, en reiterades ocasions, s’han queixat de la presència de porcs senglars en la 
zona nord del districte, provocant situacions d’inseguretat viària, bolcatge de contenidors, 
brutícia, etc. 

• Atès que aquesta situació pot provocar un perill a la integritat física dels veïns que viuen a la 
zona. 

• Atès que a tres punts del districte de Sarrià-Sant Gervasi es durà a terme una prova pilot de 
tanques antisenglars de fusta, al voltant dels contenidors, per tal que els senglars no hi puguin 
accedir. 

 
Per tot l’exposat, el Grup Municipal de Valents proposa el següent: 
 

PROPOSICIÓ 
 

1. Que el govern del districte de Gràcia insti a l’Ajuntament de Barcelona a prioritzar de nou les accions, 
contemplades en el nou pla d’acció per reduir l’habituació del senglar a l’entorn urbà, a la zona nord 
del districte de Gràcia. 

 
2. Que el govern del districte de Gràcia faci seguiment dels canvis de contenidors, duts a terme fruit de 

la nova contracta de neteja, als barris de muntanya i comprovi la seva eficàcia davant de l'aparició de 
senglars. 

 
3. Que el govern del districte tingui en consideració la prova pilot de tanques antisenglars, plantejada a 

Sarrià-Sant Gervasi, a la zona nord del districte de Gràcia afectada per la presència de senglars, en 
cas de que els nous contenidors ubicats no donin el resultat esperat. 
 

4. Que el govern del districte insti a prioritzar els mètodes de control ètic de les poblacions de senglars. 
 

                                                           
1
 Transaccionada amb els grups de Govern i amb el grup municipal de JxCat.. 
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Intervenen: Sr. Jordi Daura Molins (Valents) –ponent-, Sr. Luis Calonge Coch (C’s), Sra. Berta Carnicer Martí 
(JxCat ), Sra. Núria Pi Martínez (ERC) i Sr. Alberto Lacasta Huelin (PSC). 

S'aprova per unanimitat dels membres de tots els grups municipals. 

13.- Del Grup municipal de Barcelona En Comú 

Tots i totes som conscients que s'apropen les eleccions municipals. La campanya electoral s'iniciarà el 12 de 
maig, però se'ns escapa que el debat preelectoral s’inicia molt abans i especialment en els darrers mesos 
hem vist com arreu de la ciutat han anat agafant més terreny els discursos estigmatitzadors i estereotipats, 
que atempten contra la dignitat de les persones pel fet de formar part d’un grup o col·lectiu en concret. 
Discursos que s’utilitzen per discriminar a les persones pel seu origen, nacionalitat, sexe, orientació sexual, 
creences, ideologies o qualsevol altra característica d’alteritat. 
 
Davant d’aquest context, acompanyant i reflectint el neguit d’entitats veïnals i socials dels diferents barris i 
amb coneixement de diverses entitats i col·lectius de la ciutat, volem expressar i compartir la nostra 
preocupació davant aquests discursos, cada cop més desacomplexats, que pretenen atemptar contra la 
convivència i la diversitat de la nostra societat actual. 
 
És per això que demanem al conjunt de les forces polítiques que fugin de la instrumentalització d’aquests 
discursos contra persones i col·lectius i que evitin una mirada paternalista que dificulta el seu apoderament i 
representació en tots els àmbits socials, de debat i participació inclosos els Consells Plenaris del districte, els 
Consells de Barri i altres òrgans de participació i comissions de treball. 
 
Com a institució compromesa en la lluita contra les desigualtats, el racisme i la xenofòbia, l’Ajuntament de 
Barcelona i el districte de Gràcia, no es pot quedar de braços plegats. És per aquestes raons que com a 
Barcelona en Comú, però de manera col·lectiva compartint el sentiment d’un conjunt d’entitats i col·lectius 
participants dels debats del dia a dia d’aquest districte, demanem als partits polítics amb representació al 
consistori que aprovin la següent 
 

PROPOSICIÓ 
 

1. Instar als Grups Municipals d’aquest districte a no reproduir mai discursos racistes i xenòfobs, 
estigmatitzadors i estereotipats, que atempten contra la dignitat de les persones i a evitar, 
especialment, ser altaveu d’aquests durant el període de pre-campanya ni durant la campanya 
electoral i a denunciar aquests discursos criminalitzadors i/o estigmatitzadors que es puguin produir. 
 

2. Instar a les diverses entitats, associacions i col·lectius que participen dels debats en òrgans del 
districte a no reproduir ni fer d’altaveu d’aquests discursos, i a sumar-se al rebuig cap a aquelles 
conductes que promouen l’odi o atemptin contra la dignitat de les persones. 
 

3. Instar als càrrecs polítics que actuen en representació del districte en qualsevol dels seus òrgans i als 
representants d'entitats, associacions i col·lectius que hi participin a que vetllin perquè aquests 
espais siguin sempre i en tot moment respectuosos amb els drets humans on no hi hagi espai per la 
reproducció d'aquests discursos estigmatitzadors o que promouen l’odi o atemptin contra la dignitat 
de les persones que es puguin produir. 

 
Intervenen: Sr. Yusef Quadura Izquierdo (BC) –ponent-, Sr. Jordi Daura Molins (Valents), Sr. Luis Calonge Coch 
(C’s), Sr. Alberto Lacasta Huelin (PSC), Sra. Mª del Carmen Lleó Ribal (JxCat) i Sra. Olga Hiraldo Martí (ERC). 
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S’aprova amb els vots favorables de BC, PSC, ERC i JxCat, amb l’abstenció de C’s i amb el  vot desfavorable de 
Valents. 

PRECS 

14.- Del Grup municipal d’ERC 

En Miquel Colomé i Ferrer, en la seva qualitat de Conseller del Grup Municipal d'Esquerra Republicana al 
Districte de Gràcia exposa: 
 

- Atès que les terrasses extraordinàries van ser una mesura excepcional per assegurar la supervivència 
econòmica del sector de la restauració degut a les restriccions decretades per afrontar la pandèmia 
del Covid-19 i que van consistir en la cessió temporal de l’espai públic.   

 
- Atès que el divendres 28/1/2022 van desaparèixer les restriccions d’aforament, l’obligatorietat del 

passaport Covid, així com restriccions horàries en els bars i restaurants.   
 

- Atès que el període de sol·licitud de consolidació de terrasses extraordinàries va finalitzar el 
31/3/2022. 

 
- Atès que el 21/9/22 el Districte de Gràcia només havia resolt 34 de les 153, (un 22%), sol·licituds de 

consolidació de terrassa extraordinàries. 
 
D'acord amb el que estableixen els articles 64.1, 98 i 99 del Reglament Orgànic Municipal, i l’article 35 del 
Reglament intern d’organització i funcionament del Districte de Gràcia formula la següent: 

 
PREC 

 
Que el Districte de Gràcia resolgui, abans del 15/12/22, tots els expedients de sol·licitud de consolidació de 
terrasses i que retorni a l’espai públic del districte l’espai ocupat per les terrasses extraordinàries que han 
estat denegades en data màxima del 31/12/22. 
 
Intervenen: Sr. Miquel Colomé Ferrer (ERC) i Sr. Jordi Farriol Fonoll (BC) 

S'accepta el prec. 

15.- Del Grup municipal d’ERC 

En Marc Bosch i Matas en la seva qualitat de Conseller del Grup Municipal d'Esquerra Republicana al 
Districte de Gràcia. exposa: 
 

- Atès que l’associacionisme juvenil barceloní té com a objectiu històric assolir un model d’oci no 
consumista, inclusiu, obert i autogestionat pel propi jovent. 

 
- Atès que els darrers anys ha augmentat el risc d’alcoholisme a la ciutat de Barcelona, especialment 

entre dones i joves. 
 

- Atès que des del govern s’ha tractat el consum d’alcohol al carrer per part de gent jove 
exclusivament com un problema de seguretat, sense encarar el problema de la manca d’espais i 
recursos d’oci. 
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- Atès que el govern no ha informat de les seves accions en matèria d’oci juvenil des de fa més d’un 

any. 
 
D'acord amb el que estableixen els articles 64.2, 98 i 99 del Reglament Orgànic Municipal, i del Reglament 
intern d’organització i funcionament del Districte de Gràcia formula el següent: 
 

PREC 
 
Que el Govern del Districte expliqui totes les iniciatives a favor de l’oci juvenil autogestionat i no consumista 
a Gràcia des de la finalització de l’estat d’alarma (maig de 2021). 
 
Intervenen: Sr. Marc Bosch Matas (ERC) i Sr. Alberto Lacasta Huelin (PSC). 

S'accepta el prec. 

16.- Del Grup municipal de JxCat 

Carme Lleó en la seva condició de Consellera - Portaveu del Grup Municipal Junts per Catalunya-Barcelona al 
Districte de Gràcia, actuant en el seu nom i representació, d’acord amb el que estableix el Reglament Orgànic 
Municipal i les Normes Reguladores del funcionament dels Districtes, manifesta: 
 

• Atès la forta oposició veïnal respecte a la construcció d’un bloc d’habitatges dotacional al Passeig de 
la Vall d’Hebron 59, on actualment hi ha un parc, per l’impacte que tindrà per la salut dels usuaris de 
la Casa Ronald McDonald. 

• Atès que aquesta construcció d’habitatge dotacional provocarà la pèrdua d’un espai públic utilitzat 
per bona part dels veïns del barri. 

• Atès que un cop coberta la Ronda de Dalt, el barri disposarà d’espais públics de qualitat i sense la 
contaminació ambiental i acústica que produeix la Ronda de Dalt, podent aleshores executar el 
MPGM i edificant l’habitatge dotacional previst al barri. 

• Atès que al districte d’Horta Guinardó preveu la construcció d’una residència d’estudiants, una peça 
d’habitatge dotacional en l’àmbit delimitat pels carrers de Sinaí, de Natzaret i de Samaria. 

 
Per això, i d’acord amb el que estableixen els articles 60.2 i 54.1 del Reglament Orgànic Municipal, formula la 
següent: 
 

PREC 
 
Que al govern del districte de Gràcia previ acord amb el Districte d’Horta Guinardó prioritzi la construcció de 
la peça d’habitatge dotacional en l’àmbit delimitat pels carrers de Sinaí, de Natzaret i de Samaria, tot 
preservant el parc de la carretera de l’Arrabassada fins que la Ronda de Dalt estigui coberta. 
 
Intervenen: Sra. Mª del Carmen Lleó Ribal (JxCat), Sr. Carles Sasot (Associació de Veïns Vallcarca-Penitents) –
presencial- i Sr. Yusef Quadura Izquierdo (BC). 
 
No s'accepta el prec. 
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17.- Del Grup municipal de JxCat2 

Berta Carnicer en la seva condició de Consellera del Grup Municipal Junts per Catalunya-Barcelona al 
Districte de Gràcia, actuant en el seu nom i representació, d’acord amb el que estableix el Reglament Orgànic 
Municipal i les Normes Reguladores del funcionament dels Districtes, manifesta: 
 

• Que la Casa Roland McDonald ofereix un servei d’estada per infants i joves amb malalties de llarga 
durada. 

• Atès que les malalties que pateixen aquests infants i joves i els seus tractaments afecten directament 
al seu sistema immunitari. 

• Atès que els plataners ubicats davant de la casa Roland McDonald no han estat podats en tot el 
mandat. 

• Atès que els insectes d’aquests arbres, concretament la xinxa de plataner, cau al pati on aquests 
infants juguen provocant picades i dificultant el tractament que han de dur a terme.  

 
Per això, i d’acord amb el que estableixen els articles 60.2 i 54.1 del Reglament Orgànic Municipal, formula la 
següent: 
 

PREC 
 
Que abans de finalitzar l’any, es busqui una solució a la problemàtica que generen el plataners ubicats davant 
la Casa Roland McDonald  (Pg. Vall d’Hebron, 59), contemplant la seva retirada. 
 
Intervenen: Sra. Berta Carnicer Martí (JxCat) i Sr. Yusef Quadura Izquierdo (BC). 
 
S'accepta el prec. 

18.- Del Grup municipal de C’s 

Arturo Carrasco García, Conseller Portaveu del Grup Municipal de Ciutadans al districte de Gràcia, actuant en 
el seu nom i en representació, exposa: 
 

• Atesa la preocupació veïnal entorn les activitats del Casal Popular Tres Lliris. 
• Atès l’ampli historial d’incivisme i actuacions policials derivades de les activitats del Casal Popular 

Tres Lliris. 
• Atès el procediment judicial obert contra el regidor del districte, Eloi Badia, qui està sent investigat 

per un possible delicte de prevaricació i malversació de fons públics per la cessió a dit d’un 
equipament públic al Casal Popular Tres Lliris. 

• Atesa la manca de transparència amb els grups polítics de les condicions finals negociades que 
regeixen el conveni de cessió d’ús de l’equipament. 

• Atesa la manca de resposta en mesos del prec registrat pel nostre grup. 
 
D'acord amb el que estableixen els articles 64, 98 i 99 del Reglament Orgànic Municipal, i el Reglament intern 
d’organització i funcionament del Districte de Gràcia formula el següent: 
 

PREC 
 
Fer arribar tota la documentació referida al conveni de cessió d’ús d’aquest equipament al Casal Popular Tres 

                                                           
2
 Transaccionat amb els grups de Govern. 
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Lliris, així com el plec de condicions que regeix la seva activitat a l’equipament. 
 
Intervenen: Sr. Luis Calonge Coch (C’s) i Sr. Yusef Quadura Izquierdo (BC). 

S'accepta el prec. 

19.- Del Grup municipal de C’s 

Arturo Carrasco García, Conseller Portaveu del Grup Municipal de Ciutadans al districte de Gràcia, actuant en 
el seu nom i en representació, exposa: 
 

• Ateses les múltiples problemàtiques reincidents amb diverses associacions comercials en el marc del 
Consell de Comerç en l’àmbit de la comunicació i la coordinació d’actuacions. 

• Ateses les queixes de disparitat en el coneixement i la comunicació d’actuacions o decisions per part 
del districte. 

 
D'acord amb el que estableixen els articles 64, 98 i 99 del Reglament Orgànic Municipal, i el Reglament intern 
d’organització i funcionament del Districte de Gràcia formula el següent: 
 

PREC 
 
Dotar dels recursos i dedicacions oportunes per tal de garantir en temps i forma la coordinació, comunicació i 
el coneixement de les actuacions i decisions del districte a totes les associacions i el teixit comercial de 
Gràcia. 
 
Intervenen: Sr. Luis Calonge Coch (C’s) i Sr. Alberto Lacasta Huelin (PSC). 

S'accepta el prec. 

20.- Del Grup municipal de Valents 

Jordi Daura Molins, Conseller-Portaveu del Grup Municipal de Valents al Districte de Gràcia, actuant en el 
seu nom i representació, d’acord amb el que estableix el Reglament Orgànic Municipal i les Normes 
Reguladores del funcionament dels Districtes, manifesta: 
 

• Atès que l’ajuntament va retirar els contenidors de reciclatge de la plaça Mons a causa de les obres 
de reurbanització de la plaça. 

• Atès que són diferents els veïns que es queixen que actualment els contenidors estan situats més 
lluny i en carrer de pujada. 

• Atès què hi ha gent gran que aquesta situació els dificulta l’accessibilitat per llançar la brossa. 
• Atès que en la mateixa plaça Mons hi ha un supermercat. 

 
Per tot l’exposat, el Grup Municipal de Valents proposa el següent: 
 

PREC 
 
Que el govern del districte de Gràcia reintrodueixi els contenidors de reciclatge en la seva ubicació original o, 
en tot cas, busqui una ubicació propera que millori l’accessibilitat dels veïns que viuen en la zona. 
 
Intervenen: Sr. Jordi Daura Molins (Valents) i Sr. Yusef Quadura Izquierdo (BC). 

S'accepta el prec. 
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21.- Del Grup municipal de Valents 

Jordi Daura Molins, Conseller-Portaveu del Grup Municipal de Valents al Districte de Gràcia, actuant en el 
seu nom i representació, d’acord amb el que estableix el Reglament Orgànic Municipal i les Normes 
Reguladores del funcionament dels Districtes, manifesta: 
 

• Atès que la ciutat de Barcelona és una de les ciutats amb més cablejat elèctric soterrat. 
• Atès que la majoria dels cables pendents de soterrar es troben en barris propers a Collserola.  
• Atès que en el darrer mandat, el govern de la ciutat, va anunciar un pla (que mai es va acabant duent 

a terme) per dur a terme accions de soterrament del cablejat elèctric. 
• Atès que el cablejat d’un tram del carrer del Baró de la Barre, el que conflueix a la plaça Mons, fa 

bastants anys es va soterrar.  
• Atès que els veïns del carrer del Baró de la Barre porten anys demanant que s’actuï a l’altra part del 

carrer, el qual consideren que la infraestructura ha quedat obsoleta i antiga i s’hauria de soterrar. 
 
Per tot l’exposat, el Grup Municipal de Valents proposa el següent: 
 

PREC 
 
Que el govern del districte de Gràcia emprengui les accions necessàries per tal que es procedeixi a la retirada 
dels pals i cables de llum/telefonia del carrer del Baró de la Barre, que encara romanen, i es dugui a terme el 
soterrament del cablejat. 
 
Intervenen: Sr. Jordi Daura Molins (Valents) i Sr. Jordi Farriol Fonoll (BC). 

S'accepta el prec. 

SEGUIMENT DE PROPOSICIONS/DECLARACIONS DE GRUP I PRECS. 

22.- Del Grup municipal d'ERC 

Na Olga Hiraldo i Martí, en la seva qualitat de Consellera Portaveu del Grup Municipal d'Esquerra 
Republicana al Districte de Gràcia exposa: 

- Atès que al Consell Plenari del districte de Gràcia del 5 d’octubre de 2021 vam presentar una 
proposició per promoure una campanya intensiva per eradicar els de problemes de convivència, 
incivisme i excés de soroll, que contempli diverses accions transversals, durant un mínim de 6 mesos 
consecutius.  
 

- Atès que la proposició va ser aprovada amb el vot a favor dels grups municipals d’ERC, Junts, C’s i 
Valents (BxC) i amb els vots desfavorables de BC i PSC. 
 

- Atès que aquest mes d’agost es van presentar el pla per reduir la contaminació acústica als carrers i 
places de Gràcia, considerades Zones Acústicament Tensionades en Horari Nocturn (ZATHN). 
 

- Atès que el mes d’octubre es van implementar algunes mesures, com ara tancar una hora abans les 
terrasses de les places del Sol, la Vila de Gràcia, la Virreina, la Revolució i el Diamant. 
 

- Atès que els valors dels sonòmetres continuen superant els límits permesos en tres decibels. 
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D'acord amb el que estableixen els articles 64.1, 98 i 99 del Reglament Orgànic Municipal, i el Reglament 
intern d’organització i funcionament del Districte de Gràcia formula el següent: 

SEGUIMENT DE PROPOSICIÓ 

Que s’informi de l’estat d’execució de la proposició aprovada al Consell Plenari del Districte de Gràcia del 
passat 5 d’octubre del 2021 amb el següent contingut: 

“Realitzar una campanya intensiva per eradicar els de problemes de convivència, incivisme i excés de soroll, 
que contempli diverses accions transversals, durant un mínim de 6 mesos consecutius. Tals accions haurien de 
ser, com a mínim: 

1. Definir els àmbits d’actuació com “Zones Preferents d’Actuació per Garantir el Descans i la 
Convivència Veïnal” (ZARE). 
 

2. Reforçar la presència de Guàrdia Urbana durant un període mínim de 6 mesos amb dispositius de 
saturació policial i sancions administratives tal com determinen les ordenances municipals. 
 

3. Instal·lar sonòmetres a les places que actualment no en disposen (places John Lennon, Raspall, Poble 
Romaní i plaça de Rovira i Trias) i recorreguts de pas nocturns habituals, si s’escau, així com 
coresponsabilitzar els gestors de locals amb terrassa o d’oci nocturn dels excessos generats en els 
seus espais. 
 

4. Instar als departaments corresponents de l’Ajuntament a fi de revisar les ordenances municipals per 
tal que les botigues d’alimentació no puguin vendre alcohol d’alta graduació ni begudes fredes de 
baixa graduació a partir de les 22h, així com ubicar les begudes alcohòliques en espais no visibles des 
del carrer. 
 

5. Acompanyar les accions d’una campanya de comunicació de gran difusió als mitjans de comunicació i 
amb senyalització específica en les Zones Preferents d’Actuació, indicant de manera clara les 
activitats no permeses i el volum de soroll màxim acceptat i l’import de la sanció que li correspon a 
cada infracció. 
 

6. Crear un espai d’informació, comunicació i mediació amb els veïns, veïnes i entitats de la zona ZARE 
del Districte de Gràcia. 
 

7. Implementar un dispositiu de neteja específic de l’espai públic en l’horari de tancament de les 
activitats permeses. 
 

8. Aplicar mesures de pressió i sanció a la venda ambulant de begudes alcohòliques. 
 

9. Crear a nivell d’una comissió de seguiment del Districte a fi de poder realitzar una avaluació 
continuada del grau de compliment de les mesures. Aquesta comissió s’haurà de reunir, com a mínim 
un cop al mes. 
 

10. Impulsar la realització un fòrum juvenil sobre el model d’oci nocturn amb el protagonisme de les 
entitats juvenils del Districte.” 

Intervenen: Sra. Núria Pi Martínez (ERC) i Sr. Jordi Farriol Fonoll (BC). 

Es dona per tractat. 
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No havent-hi més assumptes per tractar, el president dona per acabada la sessió ordinària del Plenari del 
Consell de Districte de Gràcia a les 20:28 hores.  
 
El president, La secretària del Consell, 
 
 
 
 
 
Ferran Mascarell i Canalda 

 
 
 
 
 
Dolors Banús Tort 

 


